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De crisis is voorbij in Nederland, bleek al uit de Troonrede vorige week en dat gaan we ook merken in 

Woudenberg. Het college stelt in haar persbericht over de begroting 2019-2022, dat er volop 

mogelijkheden zijn om aan de slag te gaan met opgaven op het gebied van onder andere wonen, zorg 

en duurzaamheid.

PvdA-GroenLinks is zeer verheugd over deze mededeling. De eerste uitkomsten van het 

woonbehoefteonderzoek 2018 laten zien dat Woudenberg qua bevolkingsopbouw redelijk uniek is: er 

is vergrijzing, conform het landelijke beeld, maar er is ook sprake van vergroening; het aandeel 23 tot 

35 jarigen groeit de komende jaren. Deze ontwikkeling onderstreept de noodzaak voor het bouwen 

van sociale huurwoningen voor onder andere starters en kleine huishoudens. Wij kijken dan ook 

reikhalzend uit naar concrete plannen van de wethouder om de grote vraag naar sociale 

huurwoningen mede mogelijk te maken en de achterstanden in de bouw van sociale huurwoningen 

in te halen. Fijn dat de begroting financiële ruimte laat om een kerntaak van de gemeente vorm te 

geven: betaalbare woningen voor iedereen realiseren; voor de inwoner die in Woudenberg is 

opgegroeid,  wie ouder wordt, wie een gezin wil stichten of gaat scheiden. In verband met de 

presentatie van deze meerjarenbegroting zijn wij vooral benieuwd welke financiële middelen het 

college wil vrijmaken om de inhaalslag van sociale woningbouw helpen mogelijk te maken. Op dit 

terrein missen wij in deze begroting de ambities waarover in het persbericht wel gesproken wordt.

Het sociaal domein stelt onze gemeente, sinds de transformatie waarin veel verantwoordelijkheden 

van het Rijk en de provincie naar de gemeenten zijn gegaan, voor een flinke uitdaging. Bestuurlijk én 

financieel, omdat deze decentralisatie ook een pittige bezuinigingscomponent in zich draagt. Het is 

dan ook niet verwonderlijk dat Woudenberg kampt met tekorten binnen het sociaal domein. Ook 

daarin volgen wij het landelijke beeld. Het accres dat door de rijksoverheid is toegezegd, geeft iets 

financiële lucht, maar helaas niet genoeg en niet op een structurele basis. PvdA-GroenLinks is trots op 

de pioniersrol die onze kleine gemeente durft te ontplooien met de Coöperatie. Zo’n constructie is 

fonkelnieuw in Nederland en past precies binnen de doelen van het transformatieproces binnen het 

sociaal domein: kortere lijnen tussen zorginstanties, meer directe hulp van het sociaal team, het 

ondersteunen van mantelzorgers en het activeren van hulp uit de omgeving van zorgvragers. De 

nieuwe manier van werken binnen de Coöperatie kan leiden tot betere hulp die dichtbij en samen 

met de burgers wordt georganiseerd. De werkwijze van de Coöperatie kan ook leiden tot grote 

kostenbesparingen. Ik zeg met nadruk kan, omdat de Coöperatie nog te kort bestaat om daar 

feitelijke conclusies uit te trekken. Daar zit een grote zorg van onze partij m.b.t. voorliggend 

begrotingsvoorstel: de komende vier jaar wordt elk jaar een deel van de tekorten gedekt vanuit de 

reserves. PvdA-GroenLinks juicht het toe dat in 2019 de tekorten voor een groot deel worden 

aangevuld vanuit onze reserves. Het is, zoals geschetst, nog niet duidelijk hoe effectief en efficiënt de 

Coöperatie zal gaan werken, dus nu bezuinigingsmaatregelen nemen is te vroeg. Maar om de 

tekorten van de aankomende vier jaar uit de reserves te dekken, vinden wij te kort door de bocht. 

Hoe zal de betaalbaarheid van de zorg ervoor staan na afloop van de vier jaren van dit college? 

Regeren is vooruitzien. PvdA-GroenLinks vraagt dan ook met klem aan de wethouder om de twee 

geschetste scenario’s die in de begroting staan, uit te werken door er concrete voorstellen voor 

maatregelen aan te koppelen. Uiteraard gaat de voorkeur van PvdA-GroenLinks uit naar het eerste 

scenario: maatregelen die geen invloed hebben op de kwaliteit van en de toegang tot de zorg en die 

het voorzieningenniveau in tact laten. Wij zijn echter benieuwd naar de concrete invulling hiervan, 

die ontbreekt in deze begroting en is daarom lastig te beoordelen.



PvdA-GroenLinks is verder blij dat duurzaamheid in het persbericht van het college ook expliciet 

wordt benoemd als speerpunt voor de komende vier jaren. In de begroting komt duurzaamheid dan 

ook terug in verschillende programma’s. In dat verband is het opmerkelijk dat er in het programma 

Leefomgeving, waarin onder andere het duurzaam beheren van het groen in ons dorp staat, het 

bevorderen van de biodiversiteit niet specifiek wordt benoemd. Dit was wel een duidelijk thema 

tijdens de campagne. PvdA-GroenLinks heeft daarom grote verwachtingen van het college op dit 

terrein: de nieuwe wijk Hoevelaar biedt hier bijvoorbeeld mogelijkheden voor en een eventuele 

toename van bijvoorbeeld aantallen bijen, is meetbaar. Hoe SMART is dat! 

De fietsverbinding tussen Oost –West draagt ook bij aan een duurzamere inzet van vervoersmiddelen. 

PvdA-GroenLinks is content met dit plan van het college en we zijn benieuwd naar de concrete 

invulling en fasering van dit plan.

We volgen het onderzoek naar de verkeersdrukte op de Nico Bergsteijnweg met grote interesse:  

toenemende verkeersdruk leidt tot een hogere uitstoot van fijnstof en dat is niet wenselijk in een 

dichtbevolkte woonwijk en drukte kan veilig fietsverkeer ondermijnen.    

Burgerparticipatie: inwoners die meedenken en meebeslissen over overheidsbeleid en die zelf 

initiatieven nemen, gefaciliteerd door de gemeente. De gemeente Woudenberg wil meer ruimte 

geven aan deze burgerinitiatieven en heeft daar ook budget voor beschikbaar, staat in het 

programma Dienstverlening. PvdA-GroenLinks is daar een warm voorstander van: burgers die weten 

wat ze willen in hun buurt, wijk en het dorp en daar handen en voeten aan kunnen geven. PvdA-

GroenLinks is ook in deze benieuwd naar concrete initiatieven van het college om dit mogelijk te 

maken en burgers aan zet te krijgen. 

Het is belangrijk om ons bewust te zijn van de volgende maatschappelijke ontwikkeling: het aantal 

vrijwilligers blijft stabiel, maar deze groep doet steeds meer taken. Om te voorkomen dat deze groep 

“opbrandt”, is het essentieel dat in ons dorp niet alleen nieuwe, maar juist ook bestaande 

burgerinitiatieven goed, wellicht ruimer, ondersteund worden. Wij denken ook aan het tentfeest met 

Oud en Nieuw, jaren geleden ontstaan om vandalisme te voorkomen, en dat vorig jaar is opgedoekt 

omdat het commercieel niet interessant is. Wat is er mooier dan dat dorpsgenoten elkaar ontmoeten, 

zij aan zij de eerste uren van een gloednieuw jaar vieren, letterlijk op de stoep van ons 

gemeentehuis? Als een groep burgers dat wil organiseren, samen met de gemeente die dit ambtelijk 

en financieel ondersteunt en die zorgt voor veiligheid, is dat toch een schitterende en verbindende 

vorm van burgerinitiatief? 

Ter afsluiting keer ik terug naar de woorden van het college: “Er zijn volop mogelijkheden om aan de 

slag te gaan met opgaven op het gebied van veiligheid, wonen, zorg en duurzaamheid.”

Om aan de slag te kunnen gaan, moeten mogelijkheden specifiek worden benoemd: welke concrete 

plannen heeft het college om huizen te bouwen, kwalitatief goede zorg betaalbaar en toegankelijk te 

houden, Woudenberg veiliger en duurzamer te maken en Woudenbergers gezond en betrokken te 

houden bij ons dorp en elkaar? De volgende stap is dus dat het college laat zien hoe de doelen 

worden bereikt: zo kunnen de partijen in de Raad met elkaar in debat gaan over voorstellen en deze 

inhoudelijk beoordelen op wenselijkheid en haalbaarheid. PvdA-GroenLinks ziet ernaar uit!


